

# Franckesche Stiftungen zu Halle

## Lebenslauf von Christian Richter.

**Richter, Christian**

**Halle (Saale), 28.05.1712**

---

### Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle ([studienzentrum@francke-halle.de](mailto:studienzentrum@francke-halle.de))

### Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle ([studienzentrum@francke-halle.de](mailto:studienzentrum@francke-halle.de))

[urn:nbn:de:gbv:ha33-1-210966](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:gbv:ha33-1-210966)

Christianus Richter in Saxoniae  
 Superioris oppidulo Ubigau pa-  
 rentibus ex infima sorte homi-  
 num natus sum. <sup>1678.</sup> postquam ad  
 duodecimum usque annum in  
 patria a praeceptoribus meis in  
 fundamentis linguae latinae in-  
 structus eram, Dresdam accer-  
 situs a fratre ultra quinque  
 annos informatione Praecepto-  
 rum istius loci usus sum.  
 mira Dei benignitas me postea  
 Berolinum, non solum ut stu-  
 dia proseguere sed ut imprimis  
 veritatem coelestem addisce-  
 re possem perduxit. Hinc con-  
 scio Praeceptore optimo Domino  
 Prof. Langio me Italiam con-  
 tuli atque per <sup>tres</sup> annos hic

permansi, donec a Domino Prof. Michaelis ad fratrem epus in Russiam abire iussus sum, ubi sub vario labore quatuor annis effluxis in Germaniam redire conabar, sed providentia divina me alio perducebat, in Batariam primo, deinde in Angliam, postea in Frisiam Orientalem, et tandem hunc locum attingere permisit

Itala d. 28 Maji 1712.

Ego Daniel Rixpansapae Perteberg. Prignitz. March. Patre ejusdem nominis ac patria Ministro Verbi Dei in pagis duobus haud procul ab urbe patria Perteberg sitis, Matre autem Catharina Margaretha Pitschkei, beatae memoriae, agnoscente quoque dictam urbem patriam, in hanc lucem natus sum anno 1685 mense Septembri. Memoriam quae recordari possum ultimam frui sum omni cura placentum in educatione. Commiserunt enim me